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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 
 

Tid och plats  måndag 17 april 2023 kl. 10.00-11.45, KF Sessionssal, Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 
Ruza Källström (S), biträdande oppositionsråd 
Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning 
Eva-Lis Svensson, rektor, grund- och gymnasiesärskolan 

  Johan Persson, skolintendent, grund- och gymnasiesärskolan 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

  Kim Genberg, HRF 
 
 
  

 
   

 
 

 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C), ordförande 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Kim Genberg, HRF 
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1. Upprop 
Genomförs. 

 

2. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat.  

 

3. Val av justerare 
Kim Genberg, HRF, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 
4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema – Utveckling grund- och gymnasiesärskolan 
Eva-Lis Svensson, rektor för grund- och gymnasiesärskolan och Johan Persson, 
skolintendent, föredrar dagens tema. Särskolan står inför stora utmaningar, inte minst 
då elevantalet i grund och gymnasiesärskola ökar för varje läsår. Efter beslut i 
Kommunstyrelsen har förvaltningen fått i uppdrag att genomföra en översyn av 
grundsärskolan, gymnasiesärskolan och kommunal vuxenutbildning i Ulricehamns 
kommun i syfte att upprätta en handlingsplan för att kvalitetssäkra verksamheterna 
samt beskriva en viljeinriktning över hur framtidens särskola ska se ut. Arbetet 
genomförs i nära samarbete med verksamhet för grundskolan, vårdnadshavare och 
centrala elevhälsan.  

 

6. Information från kommunalråden 
Kommunalråden har ingen specifik information att lämna.  

 

7. Information från förvaltningen 
Simon Hägglund, verksamhetschef för funktionsnedsättning, informerar om 
brukarundersökningen som genomfördes hösten 2022. I denna undersökning har man 
fokuserat på hemmiljö, det vill säga brukare i grupp- eller servicebostad, brukare med 
personlig assistans samt brukare med boendestöd eller bostad med särskild service enligt 
Socialtjänstlagen. Sammanfattningsvis är det enbart tre gruppbostäder och två 
servicebostäder som har kunnat erhålla enhetsspecifika rapporter, utifrån att antalet 
deltagare inte får vara färre än fem. Inom personlig assistans har man inte haft ett utfall 
som överstiger antalet för att kunna genomföra analys. För brukare i gruppbostad var 
svarsfrekvensen 70 procent (30 av 43 brukare). Även för brukare i servicebostad var 
svarsfrekvensen 70 procent (svar från 21 av 30 möjliga brukare). Resultaten måste 
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således tolkas med viss försiktighet. Resultatet visar att brukare i servicebostad är 
tryggare och mer tillfreds med boendepersonalen, än vad som är fallet med brukare i 
gruppbostad. Det är dock svårt att dra några slutsatser av detta menar Simon, i och med 
att en bidragande faktor kan vara att man på generell nivå har en högre funktionsnivå 
och kan klara fler moment självständigt om man har servicebostad. Hösten 2023 
kommer en ny brukarundersökning att genomföras med fokus på daglig verksamhet.  

 

8. Frågor från organisationerna 
 

a) Simhallens varande och framtid? 
Mikael berättar att Ulricehamn även fortsättningsvis kommer att ha en simhall. Det man 
tittar på är om simhallen kommer att drivas i privat eller kommunal regi. Dagens nivå 
vad gäller tillgänglighet är dock en miniminivå, oavsett om simhallen blir privatägd eller 
inte. Fördelen om simhallen skulle privatiseras, är att det skulle avlasta den kommunala 
investeringsbudgeten med en halv miljard. Även om kommunen skulle stå som ägare för 
simhallen, skulle priset för en entrébiljett behöva höjas. Mikael berättar vidare att den 
befintliga simhallen är i så dåligt skick att det inte skulle vara värt att renovera 
 
b) Under valrörelsen framfördes behov av översyn av 

funktionsnedsättningspolitiken. När sker den och på vilket sätt? 
Översynen har påbörjats. Förvaltningen har fått uppdraget och den projektgrupp som 
har utsetts jobbar med att ta fram ett program. Tanken är att projektgruppen ska komma 
till KRF och redogöra för sitt arbete framöver. Man tittar bland annat på hur man ska 
involvera brukare och brukarorganisationen för att få ett brukarperspektiv.  Uppdraget 
ska vara genomfört oktober 2024. Att se över det kommunala aktivitetsstödet är ett 
annat uppdrag som man håller på att se över.  
 
c) Gav kommunens deltagande på konferensen ”Funktionshinderpolitiken i 

Boråsregionen” någon ny insikt? 
Funktionssätt Sverige vad på plats och informerade. Även Myndigheten för delaktighet 
(MFD) deltog. För Ulricehamns kommun fungerade konferensen som en uppstart för 
ovanstående projekt.  
 
 
d) Den ekonomiska situationen är ansträngd för alla, men i synnerhet för 

personer med funktionsnedsättning. Hur hanteras detta av kommunen? 
Simon berättar att kommunen gör individuella prövningar av kommunalt bostadstillägg 
för personer som har behov av detta, däribland personer med funktionsnedsättning. 
Ännu har vi dock inte sett effekten av det ekonomiska läget, då ansökningar om 
kommunalt bostadstillägg inte har ökat. Utöver att bevilja kommunalt bostadstillägg för 
personer med funktionsnedsättning, gör kommunen inga ytterligare anpassningar i 
dagsläget. 
 
Vidare uppkom också frågan om att det har uppmärksammats ett fel i 
kostverksamhetens taxa som påverkar taxan för lunch inom daglig verksamhet. Felet var 
att angiven taxa var felberäknad gällande moms. Efter beslut i Kommunfullmäktige 
ändrades taxan för lunch inom daglig verksamhet från 66 kr exklusive moms till 56,25 kr 
exklusive moms. Den nya taxa gäller från och med 2023-05-01 och sammantaget innebär 
detta en lägre avgift för brukare som äter lunch på sin dagliga verksamhet framöver. 
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e) Hur mycket erhåller kommunen från LSS-utjämningssystemet för 2023? 
Enligt preliminära utfallet erhöll kommunen 21,2 miljoner i LSS-utjämningen. Detta 
skapar förutsättningar för att skapa en kvalitet som vi kanske inte skulle haft möjlighet 
till annars som en liten kommun.  

 

9. Övriga frågor 
 

a) Uppdatering av kontaktlista. 
Respektive organisation skickar e-post till Johan (johan.nihlen@ulricehamn.se) med 
uppgift om namn, personnummer och e-postadress till ersättare.   
 
b) Fika 
Önskemål från organisationerna om en bensträckare och fika en bit in i mötet.  
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således tolkas med viss försiktighet. Resultatet visar att brukare i servicebostad är 
tryggare och mer tillfreds med boendepersonalen, än vad som är fallet med brukare i 
gruppbostad. Det är dock svårt att dra några slutsatser av detta menar Simon, i och med 
att en bidragande faktor kan vara att man på generell nivå har en högre funktionsnivå 
och kan klara fler moment självständigt om man har servicebostad. Hösten 2023 
kommer en ny brukarundersökning att genomföras med fokus på daglig verksamhet.  


 


8. Frågor från organisationerna 
 


a) Simhallens varande och framtid? 
Mikael berättar att Ulricehamn även fortsättningsvis kommer att ha en simhall. Det man 
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vad gäller tillgänglighet är dock en miniminivå, oavsett om simhallen blir privatägd eller 
inte. Fördelen om simhallen skulle privatiseras, är att det skulle avlasta den kommunala 
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Funktionssätt Sverige vad på plats och informerade. Även Myndigheten för delaktighet 
(MFD) deltog. För Ulricehamns kommun fungerade konferensen som en uppstart för 
ovanstående projekt.  
 
 
d) Den ekonomiska situationen är ansträngd för alla, men i synnerhet för 


personer med funktionsnedsättning. Hur hanteras detta av kommunen? 
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kostverksamhetens taxa som påverkar taxan för lunch inom daglig verksamhet. Felet var 
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